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continent-wide. It also develops common responses to social, cultural and legal challenges in its 47 member states. 
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Council of Europe Secretary General: new concerns about 
freedom of expression in Turkey 
 
Strasbourg, 19.06.2008 – “Recent amendments to the controversial Article 301 
of the Turkish Penal Code had raised hopes that the attitude of the Turkish 
authorities towards  freedom of expression in Turkey had changed. 
 
These hopes have now been overshadowed by reports of three court cases in 
which a publisher, a singer and a children’s choir have been sentenced or 
charged with offences related to freedom of expression.  As a friend of Turkey, I 
should like to remind the authorities that respect for freedom of expression is 
essential in a real democracy. It is also a right guaranteed by Article 10 of the 
European Convention on Human Rights, which Turkey signed when it joined the 
Council of Europe in 1950.” 
 

 

Le Secrétaire Général du Conseil de l'Europe fait part de 
nouveaux éléments préoccupants pour la liberté 
d'expression en Turquie 
 

Strasbourg, 19.06.2008 – « Les récentes modifications apportées à l'article 301 
du Code pénal turc, très controversé, avaient permis d'espérer que l'attitude des 
autorités turques à l'égard de la liberté d'expression était en train de changer. 
 
Cet espoir est aujourd'hui assombri par l'annonce de trois affaires portées 
devant les tribunaux et dans lesquelles un éditeur, un chanteur et une chorale 
d'enfants ont été condamnés ou accusés pour des délits liés à la liberté 
d'expression. En tant qu'ami de la Turquie, je tiens à rappeler aux autorités que 
le respect de la liberté d'expression est essentiel dans une véritable démocratie. 
C'est aussi un droit garanti par l'article 10 de la Convention européenne des 
droits de l'homme, qui a été signée par la Turquie quand elle est entrée au 
Conseil de l'Europe, en 1950. » 
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